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سرویس سیاسی-
روزنامه شــرق در شماره دیروز خود در گزارشی نوشت: »چند سالی است که شهروندان تهران، مدیران شهری، 
اعضای شــورای شــهر و حتی بعضی مدیران دولتی در یک نقد با هم هم عقیده اند؛ همه می گویند ناوگان حمل و نقل 

عمومی تهران فرسوده، ناکارآمد و نیازمند تغییر است.«
این گزارش افزوده اســت: »البته درباره راه  حل این مشــکل و همچنین شــیوه بهبود ناوگان حمل ونقل عمومی 
تهران به اندازه پذیرش خود مشــکل، مســئولان با هم هم عقیده نیستند و معمولا توپ به زمین دیگر نهادها  انداخته 
می شود. شهرداری و شورای شهر تهران اگرچه اصل مشکل را می پذیرند اما کم کاری دولت را زمینه ساز این مسئله 
می دانند و می گویند به وظایف خود در زمینه حمایت و کمک به شــهرداری عمل نکرده  اســت. کار تا جایی پیش 
رفته که همین چند هفته پیش، شــهردار تهران در نامه ای به دفتر رهبری خواســتار کمک برای حل این مشــکل 
شده  است. »محسن هاشمی« رئیس شورای شهر تهران در تازه ترین اظهارنظر خود دراین باره، اگرچه بر عبور وضعیت 
ناوگان حمل ونقل عمومی از مرز هشدار تأکید می کند اما چنین نامه های سرگشاده ای را کارساز و مفید نمی داند.«

در این زمینه باید گفت که بیش از 3ســال اســت که شورای شهر و شهرداری تهران به صورت کامل در اختیار 
اصلاح طلبان است. آنان در دوره ای مدیریت و همه ارکان شهر تهران را در دست گرفتند که دولت همسوی آنها در 
راس کار بود در حالی که قالیباف در حالی شهر تهران را اداره می کرد و پروژه های ساخت و تجهیز مترو و اتوبان های 

تهران را پیش می برد که دولت ها با وی همکاری نمی کردند.
در این باره چندماه قبل شــرق نوشــت: »تصور بر این بود که با تغییرات در دولت و شــهرداری و همسویی دو 
طرف اختلافات برطرف و مشــکلات حمل ونقلی تهران حل می شــود؛ اما این اتفاق رخ نداد و شاهد کمترین اقدامات 

و تغییرات در دو طرف بودیم!«
محسن هاشمی نیز در گفت وگویی صادقانه با شرق در تیرماه گذشته تاکید کرده بود: »بخشی از مشکل در نداشتن 
جســارت و پیگیری و اولویت بندی در مدیریت شهری بود. شــما مسئله توسعه مترو را در نظر بگیرید. دستگاه های 
حفار مدرنی که برای کندن تونل های مترو و ســاخت ســازه تونل در دوره گذشــته از سوی خودم تأمین و به کشور 
وارد شده بود، الان سه سال است که بی کار افتاده و در این سه سال حتی یک کیلومتر مترو در تهران ساخته نشده 
اســت؛ در حالی که اصولا ســاخت تونل مترو بسیار کم هزینه است و مشکل مالی یا اجرائی ندارد و می توان اعتبار آن 
را از طریق بودجه غیرنقد تأمین کرد. اگر این دستگاه ها در سه سال گذشته فعالیت می کردند، الان سه خط جدید 
مترو داشــتیم یا در حوزه تکمیل و راه اندازی ایســتگاه ها هم با وجود آنکه هزینه سنگینی نداشت و قرار بود ماهانه 

یک ایستگاه مترو افتتاح شود...«
ارگان دولت و مستمسک نخ نما

روزنامه دولتی ایران دیروز در واکنش به ســخنان آیت الله مجتهد شبســتری مبنی بر اینکه »گرچه تحریم ها در 
نابســامانی اقتصادی بی تاثیر نیســت اما واقعیت این است که بخش زیادی از این مشکلات حاصل بی تدبیری داخلی 
اســت...« به یک مستمسک نخ نما چنگ زد و مدعی شد: »حضرت آیت الله! ما هم فکر می کنیم مردم هوشیار و آگاه 
هستند و کم کاری ها را به حساب دشمن نمی گذارند. دولت هم مدعی نیست که عملکردش بدون اشکال بوده است 
اما مهم این اســت که هر کس ســهم و مســئولیت خودش را هم بداند و از فرافکنی پرهیز کند. شما به عنوان عضو 
محترم مجمع تشــخیص مصلحت نظام آیا قبول دارید بلاتکلیف گذاشــتن لوایح مرتبط با »اف ای تی اف« مشکلاتی 
برای کشور ایجاد کرد؟ آیا امروز فکر نمی کنید تبعات نپیوستن به آن کار تبادلات بانکی و مالی را سخت کرده است؟ 

آیا این تبعات امروز در زندگی و معیشت مردم سرریز نشده است؟«
در پاســخ به ارگان دولت باید گفت؛ هیچ شــخص دانا و عاقلی فکر نمی کند »بلاتکلیف گذاشتن لوایح مرتبط با 
»اف ای تی اف« مشکلاتی برای کشور ایجاد کرده است« اما روزنامه رسمی دولت خوب می داند که در تقلای فریب مردم 
است؛ بلاتکلیف گذاشتن لوایح مرتبط با »اف ای تی اف« نیست که برای کشور مشکل ایجاد کرده، اجرای توصیه های 
FATF از ســوی دولت اســت که برخی نهادهای کشور را تحریم داخلی کرده اســت. خرداد 96 اسناد خیانت آمیزی 
افشــا شــد که نشان می داد برخی بانک ها در راستای عمل به توصیه های FATF، همکاری با برخی ارگان های داخلی 
را که از ســوی دشــمنان ملت تحریم شــده اند، قطع کرده اند. آنچه »کار تبادلات بانکی و مالی را سخت کرده است« 
تحریم های ثانویه آمریکاســت نه FATF. کار گروه ویژه اقدام مالی )FATF( اسفند 97 با انتشار گزارشی صراحتاً اعلام 
کرد که اجرای مؤثر تحریم های مالی هدفمند و شناسایی مسیرهای ایران برای دور زدن تحریم را ذیل رسالت مقابله 

با  اشاعه تسلیحات کشتار جمعی خود تعریف کرده و با جدیت تمام در پی اجرای آن است. 
خوان زاراته، معاون ســابق وزارت خزانه داری آمریکا نیز چندی پیش گفته بود: »برای قرار دادن ایران در تنگنا 
و ســخت تر کردن شــرایط برای این کشور، به حضور کاملFATF نیاز اســت. برای اینکه ایران از نظام مالی منزوی 

شود، لازم استFATF برای تایید قضاوت هایی پیرامون نظام مالی ضد پولشویی و مبارزه با  تروریسم مداخله کند.«
آمریکا برای اعمال دقیق تر تحریم ، به اطلاعات اقتصادی و مالی نیاز دارد و این مسئله متوقف بر همکاری کامل 
ایران با FATF است. پس بزک گران FATF باید پاسخگوی آدرس های غلط، هیاهوگری، تحریف گری و بازی در نقشه 
دشمن بر علیه ملت باشند. آنها باید پاسخ دهند که اجرای یکطرفه توصیه های FATF چه دستاوردی برای کشور جز 

خسران، خودتحریمی و عدم همکاری با برخی نهادهای داخلی در راستای قوانین FATF داشته است؟ 
کلیشه تکراری سیاسی بازی با مطالبات زنان 

روزنامه اصلاح طلب اعتماد روز گذشــته در گزارشــی با عنوان »رقابت مردانه در غیاب کاندیداي زن؟« درباره 
تحرکات انتخاباتی در فضای سیاسی کشور نوشت: »۲۵۸ روز زمان باقي است. ۲۸ خرداد ماه ۱۴۰۰ انتخابات دوره 
ســیزدهم ریاســت جمهوري برگزار مي شود، انتخاباتي که بسیاري نگران کم رونق و بي فروغ بودن آن هستند. در این 
روزها که اگر کرونا و مصایب اقتصادي و سیاســي و امنیتي شــدت نگرفته  بود احتمالا هر جریان سیاسي در جلسات 
پي در پي و شــبانه روز به  دنبال کاندیداي اصلح مي گشــت اما به نظر مي رســد تحرکات انتخاباتي عمدتا در جریان 
اصولگرایي در حال وقوع است و آن  هم نه به  شدت و حدت سال هاي گذشته... از سویي اصلاح قانون انتخابات کنار 
همه دغدغه هایي که براي کنشگران سیاسي ایجاد کرده و نقد و نظرهایي که وجود دارد، فرصتي براي تاکید دوباره 
بر به رسمیت شناختن حضور زنان در انتخابات ریاست جمهوري را فراهم کرده است. فعالان زن و مرد عرصه سیاسي 
در نوشــته ها و اظهاراتشــان بر قانوني بودن رییس جمهوري زن پافشاري مي کنند با این حال موضع شوراي نگهبان 
همان است که سال ها بوده یعني »نام نویسي زنان براي انتخابات ریاست جمهوري بلامانع است« اما رد صلاحیتشان 

هم دور از انتظار نیست.«
گفتنی است اصلاح طلبان به بسیاری از قشرها به عنوان ابزار انتخاباتی و تبلیغاتی برای وجهه دادن به خود نگاه 
می کنند. اگر کمی به ســطح شعارها و دغدغه هایی که این جریان سیاسی درباره اقشار و صنوف مختلف سر داده اند 
توجه کنیم به خوبی جنس جعلی و انحرافی بودن این شــعارها را درمی یابیم. این جریان سیاسی خصوصا در حوزه 
زنان به شــکل کاملا ابزاری برای رای آوری و پر کردن ســبد رای خود نگاه می کند. در همین باب حتی خود زنان 
اصلاح طلب که کنش های سیاســی تند و تیزی از خود در برخی از مواقع نشــان می دهند هم معترف استفاده ابزاری 

از رای ۵۰ درصد جامعه شده اند.
این جریان پیشتر نیز برای فریب افکار عمومی به شعار حضور زنان در پست های حساس پیله کرده بودند. شعاری 
نخ نما شده و بی نتیجه در این جریان که با شکست و تحقیر همیشگی رو به رو بوده است. درواقع در این برهه حساس 
برای اصلاح طلبان که همه شعارهایشان در دولت و مجلس بر زمین مانده است و عملکرد ضعیفی از آنان شاهد بوده ایم 
این بار متوســل به شــعار »رئیس جمهور زن« شده اند. این درحالی است که ادعای قبلی شان درباره » وزیر زن« که 
پیشتر در اوائل دولت دوازدهم هم مطرح شده بود پوچ از آب درآمد و این مدعیان هرچه به این در و آن در زدند که 

لااقل یکی از وزرای کابینه روحانی زن باشد این موضوع با بهانه های جالب توجهی انجام نشد.
چندی پیش »زهرا شجاعی« رئیس مرکز امور مشارکت زنان در دولت اصلاحات با افشاگری درخصوص استفاده 

ابزاری اصلاح طلبان از زنان گفته بود: » اصلاح طلبان موقع انتخابات از زنان استفاده ابزاری می کنند«.
اذعان به بی اعتباری مدعیان اصلاحات در نزد افکارعمومی

صادق زیباکلام، فعال سیاسی اصلاح طلب در یادداشتی در روزنامه آرمان نوشت: »عملکرد دولت باعث شده که 
جایگاه صندوق راي در میان مردم زیر ســؤال برود و این به هیچ وجه تحول مثبتي نیســت. این را نیز باید گفت که 

اصلاح طلبان نیز اعتبار خود را از دست داده اند و اینکه در آینده چه اتفاقي رخ بدهد را نمي دانم«.
زیباکلام در هفته های گذشــته در مطلبی نوشــته بود: »مدت هاست هرگاه که درباره اصلاح طلبان می نویسم، به 
جز انگشت گذاردن بر ضعف ها، متاسفانه مطلب دیگری ندارم. از آن بدتر اینکه، نوشتن درباره جریان اصلاحات بسان 
رانندگی در جاده یک طرفه شده که از آن طرف حرکتی نیست. جاده ای که آخر آن هم به نظر می رسد بن بست است«.

روزنامه شرق نیز چندی پیش در مطلبی با عنوان »تنفس مصنوعی به اصلاح طلبان« نوشته بود: »در عالم پزشکی، 
به امید نجات بیمار به او تنفس مصنوعی می دهند. دلم نمی آید مقایسه کنم؛ اما وضعیت اصلاح طلبان شباهت به بیماری 

پیدا کرده که عده ای برای نجاتش به او تنفس مصنوعی می دهند تا برای انتخابات سال آینده زنده نگهش دارند«.
مدعیان اصلاحات در ماههای اخیر بارها با اذعان به سقوط پایگاه اجتماعی خود تاکید کرده اند که افکارعمومی 

کارنامه دولت روحانی را به پای اصلاح طلبان نوشته است. 
چک برجام پاس نشده، ساز مذاکره مجدد کوک می  کنند!

روزنامه دولتی ایران دیروز گفت وگویی را با ناصر هادیان منتشر کرد. وی از عناصر نزدیک به »مادلین آلبرایت« 
)وزیر خارجه اسبق آمریکا در دولت بیل کلینتون و معروف به جانور سیاسی( است. آلبرایت او را در کنار برخی دیگر 
جزو »شاگردان خوب«  و »فرزندان فکری« خود معرفی می کند و می گوید: من به فرزندان فکری ام در ایران امیدوارم.
هادیان به ارگان گفته است: »من معتقدم که امکان شکل گیری معامله با ترامپ آن هم در مدت زمان کوتاهی  
وجود دارد... تقاضای سوم باید رسیدن به توافقی با آمریکا باشد که این کشور نتواند در قالب برجام، ایران را تهدید کند.«
فجایع امروز پیامد مذاکره مبتنی بر اعتماد به آمریکا و بی اعتنایی به بسترها و ظرفیت های اصلی رونق اقتصادی 
اســت. با این حال، چک برجام پاس نشــده، هادیان روی مذاکره دوباره معرکه می گیرد. چه تضمینی وجود دارد که 
توافق کنیم و آمریکا به رویه پلشــت پیشــین خود در برجام عمل نکند؟ عده ای تقلا دارند اقتدار ایران را بدهند و 
دوباره مشتی وعده های نسیه بگیرند؟ مذاکره بازان تعادل فکری و ذهنی خود را از دست داده اند یا در حال خیانت اند؟
فراموش نمی کنیم، چندی پیش، وقتی روحانی تلویحا برای مذاکره اظهار آمادگی کرد، ترامپ و ماکرون از موضع 

خباثت، اهانت، اتهام زنی و طلبکاری پاسخ وی را دادند.
مذاکره با اوباما به کجا رسید که منتظر بایدن هستید؟!

روزنامه ســازندگی در یادداشــتی به قلم عضو شورای مرکزی کارگزاران نوشت: به واقع روی کار آمدن جو بایدن 
به نســبت دونالد ترامپ برای اصلاح طلبان می تواند بســیار مهم باشــد. مهم ترین اتفاقی که بعد از روی کار آمدن 
رئیس جمهوری غیر از ترامپ در اوضاع داخلی اتفاق خواهد افتاد تغییر فضای روانی جامعه ایران و پدید آمدن امید 

به احتمال موفقیت گفت وگو و مذاکره با آمریکاست.
در ادامه مطلب آمده است: اگر ریاست جمهوری ترامپ تداوم پیدا کند با توجه به تجربه ای که در این سال های 
گذشــته داشــته ایم، )چه در بحث تحریم ها و چه تقویت احتمال جنگ( به معنای پایان رســیدن سیاست ورزی در 
ایران است. یعنی حتماً در عمل فضا از دست اصلاح طلبان خارج می شود و مناسباتی که بعد از آن اتفاق خواهد افتاد 

مناسباتی است که در پرتو قدرت رخ خواهد داد و نه در پرتو سیاست«
مدعیان اصلاحات تمام هم و غم و امیدشــان این اســت که جو بایدن نامزد دموکرات ها در انتخابات ریاســت 
جمهوری آمریکا پیروز شــود غافل از آنکه از ســگ زرد برادر شغال است و فرقی اساسی بین دموکرات ها و جمهوری 
خواهان نیســت. لازم به یادآوری اســت که در دولت های دموکرات های آمریکایی نیز بارها تهدید و تحریم شده ایم. 
علاوه بر آنکه به زعم بســیاری از کارشناســان چه در جناح اصولگرا چه در جناح اصلاح طلب، دلیل اصلی مشــکلات 

کشور بی مدیریتی و فقدان کارآمدی است.

از افتراق و اختلاف خیری نمی بینیم
ما اگر اختلاف داشته باشیم که جامعه ما ـ معاذ الله ـ تکه تکه بشود، هیچ کدام 
ما خیــر نمي بینیم. اگر اکثریت قاطع جامعه به طرف قرآن و عترت دارد حرکت 
مي کند، ما چند نفر جدا باشیم، یقیناً خیر نمي بینیم. بیان نوراني حضرت امیر)ع( 
در هر دو زمینه اســت، هم درباره اینکه خود امت ارباً اربا بشــود و هم از قرآن و 
نْ مَضَي وَ لاَ  عترت جدا شود، فرمود: »إنَِّ الله سُبْحَانهَُ لمَْ یعُْطِ أحََداً بفُِرْقَهًْ خَیْراً مِمَّ
نْ بقَِيَ« )خدای سبحان به هیچ یک از گذشتگان و باقی ماندگان بر اثر تفرقه و  مِمَّ
جدایی خیر و خوبی عطا نکرده است.()۱( و اگر اکثر جامعه به طرف قرآن و عترت 
ـ به لطف الهي ـ حرکت کرد، چند نفري بخواهند از این جامعه جدا شوند، دراین 
باره، هم یک بیان نوراني از حضرت امیر در نهج البلاغه هست، هم یک مَثل معروف 
اذَّ مِنَ النَّاسِ  عربي دارد؛ آن بیان نوراني حضرت امیر در نهج البلاغه این است که »الشَّ
ئبِْ«)کسانی که از جماعت کناره می گیرند  اذَّ مِنَ الغَْنَمِ للِذِّ ــیْطَانِ کَمَا أنََّ الشَّ للِشَّ
طعمه شیطانند؛ مانند گوسفندی که از گله جدا می افتد و گرگ او را می درد. )۲( 
فرمود: یک چوپان که یک گلّه را هدایت مي کند، این گلّه در تحت رهبري اوست، 
او چوپان است، مسئول حفظ این گلّه است، تمام تلاش و کوشش این چوپان این 
است که این رمه را حفظ کند. اگر به یک جایي رسیدند که یک دسته علف سبزي 
روییده اســت، یک گوسفند تک چري به طمع آن دسته علف حرکت کند، این از 
رمه و قافله جدا شــده است، این طعمه گرگ است. حضرت فرمود: همان طوري 
که گوسفند تک چر طعمه گرگ است، یک انسان تک رو هم طعمه شیطان است. 
این بیان نوراني حضرت امیر در نهج البلاغه هست؛ یک مَثل معروفي هم در لغت 
عرب هســت که »القاصیهًْ للذئب«؛)3( یعني آن »شاهًْ« که قاصیه است، »أقصي«؛ 
یعني دورتر، این )گوسفند( که از رمه فاصله گرفت و دور شد، از آنِ گرگ است.

همراهی با قرآن و عترت، راز ماندگار شدن
ما باید دو کار بکنیم: یکي براي امت است، یکي براي خود ما، امت ما باید از 
قرآن و عترت جدا نشود تا خیر ببیند؛ چون خیر را خدا در قرآن، عترت نامید، او 
را نور و برکت نامید. دوم اینکه اگر اکثریت قاطع به طرف قرآن حرکت کردند، ما 
مرزمان را جدا نکنیم. این بیان نوراني وجود مبارک زینب کبرا)س( است که فرمود: 
قســم به خدا این نام محو شدني نیست؛ چون جزء »وجه الله« است. چه چیزي 
بخواهد »وجه الله« را محو کند؛ چون همه زیرمجموعه »وجه الله« هستند، بیرونِ 
»وجه الله« که چیزي نیست، درون »وجه الله« که با او هماهنگ است؛ لذا اینکه 
مي فرمایند، اگر خدا چیزي را اراده کرد، یقیناً حاصل مي شــود،)۴( ناظر به همین 
دو نکته است؛ چون بیرون از قلمرو اراده خدا، چیزي وجود ندارد، در درون قلمرو 
قدرت خدا همه تحت فرمان او هستند؛ لذا فرمود: »لله جُنُودُ« برهان مسئله را که 
قرآن ذکر مي کند که اراده خدا نفوذ  ناپذیر است و تخلف ناپذیر و شکست ناپذیر 
ماواتِ وَ الرْْضِ«،)۵( اگر همه موجودات  است، برهان آن این است که »لِله جُنُودُ السَّ
آسمان و زمین سپاه و ستاد الهي  هستند، چیزي بیگانه نیست، نه در بیرون قلمرو 
خلقت عالم چیزي وجود دارد، چون عدم محض اســت، نه در درون خلقت یک 
چیز ناهماهنگ است، چون همه ،سپاه و ستاد الهي هستند. ما هم ـ إن شاءالله ـ 
اگــر بخواهیم خیر ببینیم، این دو کار را باید بکنیم؛ یعني همه با هم در خدمت 
قرآن و عترت باشیم، یک و اگر اکثریت قاطع در خدمت قرآن و عترت  هستند، ما 
هرگز از این اکثریت جدا نشویم، این دو؛ تا با وجه خدا هماهنگ باشیم که بارزترین 
مصداق وجه خدا، انبیا و اولیا اهل بیت عصمت و طهارت هســتند؛ آنگاه ماندني 
هرُ«)6( فرمود: تا  هســتیم، هرگز از بین نمي رویم. فرمود: »ألَعُلمََاءُ باَقُونَ مَا بقَِيَ الدَّ

روزگار هست، مردان الهي باقي  هستند.
 بیانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دام ظله( در جلسه درس اخلاق؛ 95/9/4 

مرکز اطلاع رسانی اسرا  
____________________________

۱. نهــج البلاغة صبحي صالح، خطبه۱76.   ۲.همان، خطبه۱۲7.   3. مجمع 
البحرین، ج۱، ص3۴۱.   ۴. یس، ۸۲.    ۵. فتح، ۴ و 7.   6. نهج البلاغه صبحي 

خوان حکمت روزهای یک شنبه منتشر می شود.صالح، حکمت۱۴7.

درمکتب امام

اسلام از ما انتظار دارد
اکنون که من - به ناچار- باید ترک جوار مولا امیرالمؤمنین)ع( را 
نمایم و در کشورهای اسلامی، دست خود را برای خدمت به شما ملت 
محروم- که مورد هجوم همه جانبه اجانب و وابستگان به آنان هستید- باز 
نمی بینم و از ورود به کویت با داشتن اجازه ممانعت نمودند، به سوی 
فرانســه پرواز می کنم. پیش من مکان معینی مطرح نیست؛ عمل به 
تکلیف الهی مطرح است، مصالح عالیه اسلام و مسلمین مطرح است. 
ما و شما امروز که نهضت اسلامی به مرتبه بسیار حساس رسیده است 

مسئول هستیم؛ اسلام از ما انتظار دارد.
صحیفه امام؛ ج3؛ ص481 | نجف؛ 14 مهر 1357

سردار فدوی: به زودی به شناورهای موشک انداز با ۱۰۰ نات سرعت می رسیم

تفاوت نگاه »BBC فارسی«
 به كرونای ترامپ و حریرچی

در زمانی که چند تن از مســئولان ایرانی به کرونا مبتلا شــده بودند 
بی بی سی فارسی تصاویر و اخبار ناامیدکننده ای را منتشر کرد و آن را نشانه 
ضعف سیستم مدیریتی ایران اعلام کرد اما در زمان ابتلای مسئولان غربی 

دیگر خبری از این تحلیل ها نیست.
به گزارش فارس، روز جمعه خبر ابتلای دونالد ترامپ و همسرش به کرونا در صدر 
اخبار رســانه  های جهان قرار گرفت. بی بی سی فارسی هم این خبر را با تیتر »ملانیا 
و دونالد ترامپ به کرونا مبتلا شــدند« بر روی خروجی های خود قرار داد. این رسانه 
انگلیسی برای خبر فوق، تصویری خندان از ترامپ و همسرش را منتشر کرد. حتی این 
رسانه برای خبر انتقال ترامپ به بیمارستان هم تصویری مصمم از وی را منتشر کرد. 
بی بی سی فارسی درحالی برای اعلام کرونا گرفتن بالاترین مقام یک کشور از چنین 
تصویر امیدوارکننده ای استفاده کرد که ششم اسفند در زمان ابتلای حریرچی)معاون 
کل وزارت بهداشــت( تصویری ناامیدکننده )عکسی که وی در حال پاک کردن عرق 
پیشانی اش است و منتقل کننده ضعف است( از معاون وزیر بهداشت ایران منتشر کرد.

 البته بی بی سی فارسی نشان داده که فقط علیه ایران چنین رویکردی را در پیش 
گرفته چرا که در زمان ابتلای وزیر و معاون بهداشت بریتانیا )و همچنین نخست وزیر 
و شــاهزاده انگلیسی( به کرونا دیگر از این دست تیترها، تصاویر و تحلیل های منفی 

خبری نبوده است.
کارشکنی آل سعود و AFC  مانع صعود به فینال نشد

پیروزی غیرتمندانه پرسپولیس ایران
تیم فوتبال پرسپولیس با غلبه بر النصر عربستان راهی فینال لیگ قهرمانان آسیا 
شد. دیدار مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا در منطقه غرب این قاره شب گذشته 
بین دو تیم پرســپولیس ایران و النصر عربســتان برگزار شد که در نهایت پرسپولیس 
راهی فینال شــد. مسابقه که در ورزشگاه »جاسم بن حمد« قطر برگزار شد، در پایان 
9۰ دقیقه و ســپس در وقت اضافه، با نتیجه تساوی یک- یک تمام شده بود و ضربات 
پنالتی تعیین کننده فینالیست شد که سرخپوشان ایران موفق شدند با نتیجه ۵ بر ۴ در 
ضربات پنالتی راهی دیدار نهایی شوند. حمدالله عبدالرزاق )36- پنالتی( برای النصر و 
مهدی عبدی )۴۲( برای پرسپولیس گلزنی کردند. شجاع خلیل زاده و وحید امیری در 
این بازی از محمد تقی الجعفری داور سنگاپوری کارت زرد گرفتند و احسان پهلوان هم 

با دریافت دو کارت زرد در دقیقه ۱۰۴ از زمین اخراج شد.
شوک AFC با محرومیت آل کثیر 

سه ساعت مانده به شروع مسابقه، کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد عیسی آل کثیر 
مهاجم پرســپولیس به خاطر نوع شــادی گلش در بازی با پاختاکور ازبکستان مدت 6 ماه 
محروم شده است تا به این شکل شوک بزرگی به پرسپولیس وارد شود. یحیی گل محمدی 
در غیاب آل کثیر، مهدی عبدی را به جای وی و با این ترکیب وارد زمین کرد: حامد لک، 
بشار رسن )99- مهدی شیری(، محمدحسین کنعانی زادگان، احمد نوراللهی )کاپیتان()96- 
میلاد سرلک(، کمال کامیابی نیا، شجاع خلیل زاده، احسان پهلوان، مهدی عبدی )96- آرمان 
رمضانی(، وحید امیری، سعید آقایی )۱۱۴- علی شجاعی( و سیامک نعمتی. ضربات پنالتی 
پرســپولیس را در این مسابقه محمدحسین کنعانی زادگان، سیامک نعمتی، میلاد سرلک، 

شجاع خلیل زاده و علی شجاعی به گل تبدیل کردند تا پرسپولیس فینالیست آسیا شود.

تمامی  امیرســرتیپ حیدری می گوید: 
۲8 بیمارســتان نیروی زمینی با تمام توان و 
امکانات در سراسر کشور مشغول ارائه خدمات 
بهداشتی و درمانی به بیماران کرونایی هستند.
امیــر کیومرث حیدری فرمانده نیروی زمینی 
ارتش دیروز با حضور در مراسم تشییع پیکر مطهر 
شهید مدافع ســلامت »ابوالفضل محمدعلیزاده« 
همسر رئیس بیمارستان هاجر نیروی زمینی ارتش، 
گفت: تجارب اربعین و وجود نازنین حضرت زینب 
کبری)س( دانشگاهی از علم، ولایت مداری، ایمان، 
جهاد و شــهادت در راه خداوند اســت. اگر تجربه 
گران بهای عاشورا، کربلا و حضرت زینب کبری)س( 
نبــود، ما چگونه می توانســتیم به خانم سوســن 
عزیزمحمدی رئیس بیمارستان  هاجر دلداری داده و 

چگونه می توانستیم از صبر و استقامت صحبت کنیم.
فرمانده نیروی زمینی ارتش تصریح کرد: زینب 
کبری)س( فارغ التحصیل همیشــه جاوید دانشگاه 
کربلا اســت، زینب)س( ســنگ صبــور فرزندان، 
همسران و مادران شهداست. امروز »عزیزمحمدی« 
ریاســت بیمارســتان  هاجر زینب گونه در عرصه 

کربلای کرونا، جهاد و ایثار می کند.
به گزارش مهر، امیر حیدری افزود: از افتخارات 
ارتش و نیروی زمینی این است که توانسته است در 
بستر خودش خانمی  زینب گونه پرورش دهد آن هم 
در این عرصه سخت اجتماعی کرونا که وحشت به 
جان جامعه افتاده و روزانه ده ها نفر از هموطنانمان را 

به کام مرگ می کشاند.
وی تأکیــد کرد: یک زینبی باید در این عرصه 

ظهور و بروز پیدا می کرد تا در این بیمارستان بزرگ 
هم پرستار نیازمندان باشد، هم مددکاری کند، هم 
کار فرهنگی، مدیریتی و هم پرســتاری عزیزانش 
را انجــام بدهد، عزیزمحمدی و شــهید ابوالفضل 
محمدعلیزاده هــر دو در این عرصه حضور نورانی 
داشــتند، دو همرزم و هم سنگر که متأسفانه امروز 
ما به سوگ جانکاه شهید محمدعلیزاده نشسته ایم.

فرمانده نیروی زمینی ارتش در ادامه یادآور شد: 
امروز تمامی ۲۸ بیمارستان نیروی زمینی ارتش با 
تمام توان و امکانات در سراسر کشور مشغول ارائه 
خدمات بهداشــتی و درمانی هستند و تا ریشه کن 
کردن ویروس منحوس کرونا این مســیر را ادامه 
خواهند داد. عزیزمحمدی در بیمارســتانی حضور 
دارنــد که خط مقدم ۲۸ بیمارســتان ما در مبارزه 

با کرونا اســت؛ زیرا که بیمارســتان  هاجر مطلقاً 
مختص بیماران کرونایی بوده اســت و الحمدلله با 
ریاســت عالمانه عزیزمحمدی این بیمارستان در 
این راه سخت به نحو اکمل و بهترین حالت ممکن 

عمل کرده است.
امیر حیدری با  اشاره به آیه شریف »و لا تحَسَبَنَ 
الذَّینَ قُتِلوا فیِ سَبیلِ الله امواتاً بلَ أحَیاءٌ عِندَ رَبهِِّم 
یرُزَقون«، گفت: شهدا در قرآن این گونه مورد عنایت 
خداونــد قرار می گیرند، یعنی باید بین کســی که 
می میرد با کسی که به شهادت می رسد، تفاوت قائل 
شویم؛ شهادت یعنی اینکه خداوند برای یک شخصی 
به نام و مشخصات آن شخص دعوتنامه می فرستد و او 
را گلچین می کند، مانند شهید عزیز ما محمدعلیزاده 

که دعوت حق را با شهادت لبیک گفته است.

جانشین فرمانده کل سپاه با بیان اینکه 
هدف ما از برد موشک ها دستور رهبر انقلاب 
است که ۲ هزار کیلومتر باشد، گفت: همچنین 
به زودی به شناورهای موشک انداز با 1۰۰ نات 

سرعت می رسیم.
جانشین فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی در برنامه تلویزیونی دستخط با  اشاره به 
دستاوردهای چهل سال گذشته انقلاب اسلامی در 
حوزه دفاعی کشور گفت: به برکت انقلاب اسلامی 
که الان ۴۱ سال و 7 ماه از انقلاب گذشته است، در 
مورد هر موضوعی اعم از امنیت، نظامی، تسلیحاتی، 
علمی و غیره قابل قیاس با قبل نیستیم. در خیلی 
از مواقع و موارد در سال ۵7 و ۵۸ و ۵9 که جنگ 
شروع شد، در ذهن ها هم خیلی از مواردی که الان 
به  عنــوان یک موضوع عادی در بین همه مردم از 

آن مطلع هستند و دیده اند، نبود.
دستور مقام معظم رهبری 

درباره برد ۲ هزار کیلومتری موشک ها
ســردار فدوی با  اشــاره به برد آزمایش های 
موشــکی گفت: برای ما مسئله مســافت و اینها 
موضوعیت ندارد؛ برای ما دستور مقام معظم رهبری 
درباره برد موشک ۲ هزار کیلومتر مطرح است. ما بر 
اساس این دو هزار کیلومتر همه موضوعات را تنظیم 

کرده ایم و هر دستور دیگری باشد، همه لازمه های 
آن فراهم می شود؛ اصلی ترین لازمه اش آدم است.

وی افزود: چندین سال پیش آقا فرمودند درباره 
دقت موشکی کار کنید. موشکی که می زنید برای 
کشتار جمعی نیست؛ بلکه هدف زن است مثل اینکه 
تک تیرانداز بخواهد تیری بزند، باید اینچنین موشک 
بخورد. چه موشکی باشد؟ موشکی که برد آن ۲ هزار 
تا باشــد، سرموشکی هزار و ۵۰۰ کیلوگرم است و 
مثلا این 6 متر مربع هدف است. الان موشک های 
ما در این وضعیت هستند. در همه زمینه ها اینچنین 
است. در موضوع دریایی هنوز در سال ۱399 شمسی 
یا ۲۰۲۰ میــلادی در هیچ نیروی دریایی در دنیا 
سرعت های بالاتر از 3۵ نات معنا و مفهومی جاری 

و ساری ندارد.
به زودی به شناورهای موشک انداز

 با 1۰۰ نات سرعت می رسیم
جانشین فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی گفت: من ۲ ســال و یک ماه است که از 
نیروی دریایی بیرون آمده ام. من در نیروی دریایی 
که بودم شناور موشک انداز با 9۲ نات سرعت را در 
فورس 3.۴ دریا تست کردیم. یعنی ۱76 کیلومتر 
سرعت! این دریا است. در اتوبان زمین صاف است، 
در دریا موج در اختیار کســی نیست و به زودی به 

۱۰۰ نات می رســیم. طراحی، ساخت، مواد اولیه، 
موشک، سیستم های کنترل آتش و ارتباطی همگی 

ایرانی است.
آمریکایی ها را به خاک مذلت نشاندیم

ســردار فدوی با  اشاره به عملیات های نیروی 
دریایی سپاه علیه آمریکایی ها گفت: می دانید اولین 
عملیات نیروی دریایی سپاه در آب های خلیج فارس 
در چه تاریخی انجام شد؟ در اول فروردین سال 66؛ 
یعنی ۲۰ روز بعد عملیات انجام شد و بلافاصله تا 
زمان قطعنامه ادامه پیدا کرد. بیش از ۱۴۰ عملیات 
دریایی، بیش از ۱۸ عملیات موشکی ساحل به دریا، 
بیش از ۵ عملیات ویژه که هنوز نمی توانیم درباره 

ابعاد آن عملیات صحبت کنیم، انجام شد.
 جانشــین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی اظهار داشت: ما آمریکایی ها را در سال 66 و 
67 به خاک مذلت نشاندیم. همه مردم سال گذشته 
را به یاد دارند که یک هواپیمای بدون سرنشــین 
خیلی پیشرفته آمریکایی را رزمندگان هوافضای سپاه 
در منطقه شرقی تنگه هرمز مورد اصابت قرار دادند 
و ســقوط کرد. آمریکایی ها در دهه 7۰ از ایران به 
دادگاه لاهه شکایت کردند. اصل لایحه ۱6۰ یا ۲6۰ 
صفحه بود، خیلی دقیق به یاد ندارم. ۱۰ هزار صفحه 
پیوست دارد. در اینجا با عکس و نقشه و تصویرهای 

رنگی مدعی شدند که نیروی دریایی سپاه این همه 
کار با ما کرده است که بعد ما سکوی آنها را زدیم. 
این را خبیثانه گفتند. چون شروع با آنها بود ولی ما 
این طوری پای کار رفتیم. مدعی شدند ناو »ساموئل 
بی رابرتز« یک میلیارد دلاری آمریکا، هلی کوپترهای 
ما، هواپیمای ما، کشتی های بی شمار پشتیبانی ما 
را زده اند؛ همه اینها را لیست کردند. این بلاها سر 

آمریکایی ها آمد.
آمریکایی ها را مجبور کرده ایم 

در خلیج فارس به فارسی صحبت کنند
سردار فدوی با  اشاره به اینکه در خلیج فارس 
همه کشــتی های خارجی که رد می شوند مجبور 
شده اند فارســی صحبت کنند، اظهار داشت: یک 
روزی در دهه 9۰، گفتیم اینجا خلیج فارس است و 
چرا باید انگلیسی حرف بزنید، در خلیج فارس باید 
فارسی صحبت شود. گفتیم این را می گوییم و ابلاغیه 
هم نبود. در نیروی دریایی به مرکز کنترل که دائم 
با آمریکایی ها ارتباط برقرار می کردند، گفتیم اینجا 
خلیج فارس است و از این به بعد باید فارسی صحبت 
کنید. از آن به بعد آمریکایی ها و بعدا غیرآمریکایی ها 
فارسی زبان در ناوهای خود دارند. ایرانی نیستند، 
یعنی فارسی زبان هستند یعنی آمریکایی ها مانند 

بلبل فارسی حرف می زنند.

روابط عمومی وزارت امور خارجه با انتشار 
اطلاعیه ای از ادعاهای برخی رسانه ها در مورد 
عملکرد ســتاد پیگیری ترور سپهبد شهید 
حاج قاسم ســلیمانی در این وزارتخانه ابراز 

تاسف کرد.
روابــط عمومی وزارت امور خارجه با انتشــار 
اطلاعیه ای از ادعا های برخی رسانه ها در مورد عملکرد 
ستاد پیگیری ترور سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی 

در این وزارتخانه ابراز تأسف کرد.
در متن این بیانیه آمده است: جای بسی حیرت 
است در ادعاهائی که معدودی رسانه ها علیه وزارت 
امور خارجه منتشــر کرده اند، این وزارت خانه را در 
مواردی مورد سؤال قرار می دهند که پیش تر در همان 
نوشــته ها، به عنوان دستاورد های مثبت در سطح 
بین المللی برشمرده اند و خود بهتر می دانند بسیاری 
از آنها نتیجه طراحی های مستقیم و تلاش های وزارت 

امور خارجه است. 
روابط عمومی وزارت امــور خارجه در ادامه 
افزوده است: در وزارت امور خارجه ستادی تشکیل 
شــده که وظیفه آن انجام برخی هماهنگی های 
داخلی و خارجی در پیگیری حقوقی و سیاســی 
ترور شهید حاج قاسم سلیمانی در سطح بین المللی 
و اقدامات دیپلماســی عمومــی در رابطه با ابعاد 

شــخصیتی و آرمانی این شهید سرافراز و ترویج 
فرهنــگ مقاومت در ســطح بین المللی با تکیه 
بر شخصیت آن شــهید والامقام است... هرچند 
وزارت امــور خارجه با شــناخت دقیق از محیط 
عمل دشمن بی پروا در کلام و گفتار، در مواردی 
مصلحت نمی داند که موضوع شهید سپهبد حاج 
قاسم سلیمانی در مناسبات و مجامعی مطرح شود 
که مقام والای این شهید گرانقدر در معرض توهین، 
تهمت و اظهارات سخیف دشمنان نظام اسلامی قرار 
گیرد، با این حال، تاکنون در بسیاری از سازمان های 
بین المللی و در روابط دوجانبه با کشور های مختلف، 
این موضوع و عمل تروریستی رژیم آمریکا مطرح و 
تلاش بسیاری صورت گرفته است تا عمل غیرقانونی 
و جنایتکارانه آمریکا در جامعه بین المللی ثبت و 
آگاهی رسانی شود که ازجمله به ثبت ۵ نامه ایران 
به عنوان سند در دبیرخانه سازمان ملل متحد در 

نیویورک بوده است.
روابط عمومــی وزارت امور خارجه در ادامه به 
نمونه ای از مطالب غیرکارشناسی، پر از خطا در تفسیر 
و بعضاً از سر ناآگاهی ذکر شده در میان ادعا های ریز 
و درشت این معدود رسانه ها پرداخته و برای نمونه 
این توضیح را مورد تاکید قرار داده است: در گزارش 
انتشار یافته از سوی برخی رسانه های منتقد، نظرات 

بعضی حقوقدانان آمریکایی در وصف ترور شــهید 
گرانقدر حاج قاسم سلیمانی به عنوان »اقدام جنگی«، 
مثبت تلقی شده و وزارت امور خارجه مورد سرزنش 
قرار گرفته اســت که به رغم وجود چنین نظریاتی، 
اقدام مؤثری انجام نداده است، در حالی که توصیف 
این عمل به عنوان یک »اقدام جنگی«نه تنها یک 
مزیت تلقی نمی شود بلکه معتقدین به این نظر در 
پــی القا یک »اقدام نظامــی«در عوض یک »عمل 
تروریســتی جنایتکارانه« بوده و در پی این هستند 
که ابعاد جنایتکارانه و کیفری این عمل شنیع را از 
آن حذف نمایند چراکه بدیهی است قتل نظامیان در 

یک عملیات جنگی جرم تلقی نمی شود.
در این اطلاعیه همچنین آمده است: جای بسی 
تأسف است که بعضی از نویسندگان یا سیاستمداران 
جناحی که همــواره از بی عدالتی و خصومت نظام 
بین الملل در قبال ایران شــعار سرمی دهند هنگام 
بروز مشــکلات همواره به دنبال راه حلی در همین 
نظام بین المللی و کشور های خارجی هستند. غافل 
از اینکه محکمه منصفانه صلاحیت داری در سیستم 
بین الملل برای طرح این گونــه موضوعات موجود 
نیســت. با این حال علاوه بر اقدامات دیپلماتیک و 
حقوقی بین المللی که وزارت امور خارجه ســاعاتی 
پس از ترور شهید سلیمانی آغاز نموده و هر آنچه که 

میسر بوده در این راستا انجام داده، نیرو های امنیتی 
و نظامی جمهوری اســلامی ایران با تلاش فراوان 
در حال گردآوری اطلاعــات پیرامون جنایتکاران 
دخیل در این ترور شنیع بوده اند که بخشی از آنها 
شناسایی شده و برخی به زودی شناسایی خواهند 
شد. همچنین پرونده قضائی علیه آمران، مباشران و 
معاونان این جرم در دادسرای تهران تشکیل شده و 
در حال رسیدگی است. بدیهی است پس از تکمیل 
تحقیقات قضائی و شناسایی افراد باقی مانده از سه 
گروه فوق، وزارت امور خارجه با همکاری سایر نهاد ها 
مجدداً دور جدیدی از فعالیت های دیپلماتیک خود 
که مبتنی بر یک تحقیق قضائی مستدل خواهد بود 

را آغاز می نماید.
روابط عمومی وزارت امور خارجه در پایان تاکید 
می کند، این وزارتخانه بر اساس وظایف ذاتی خود، 
پیگیری موضوع شهادت سپهبد سلیمانی را همواره 
در دستور کار داشته و در این رابطه از هرگونه انتقاد 
ســازنده و تعامل مؤثر با رسانه ها و نهاد های کشور 
عزیزمان اســتقبال می نماید. در عین حال توصیه 
می کند که مسائل سیاست خارجی به علت حساسیت 
و ارتباط مستقیم آن با منافع ملی، موضوع مباحث 
جناحی غیرمرتبط نشود و رسانه های محترم با انتشار 

مطالب خود باعث تشویش اذهان عمومی نشوند.

عضو هیئت  علمی دانشگاه تهران با بیان 
اینکه توافق اخیر امــارات و بحرین با رژیم 
صهیونیستی، به گســترش محور مقاومت 
کمک می کند، گفت: این توافق قطعا می تواند 
به ایجاد وحدت در بین نیروهای محور مقاومت 

کمک کند.
فؤاد ایزدی، عضو هیئت علمی دانشکده مطالعات 
جهان دانشگاه تهران در نشست تخصصی »بررسی 
تحلیلی ابعاد مسئله عادی سازی روابط امارات متحده 
عربی و بحرین با رژیم صهیونیستی« که به همت 
مجمع بین المللی اساتید مسلمان دانشگاه ها برگزار 
شــد، گفت: در موضوع توافــق صلح بین امارات و 
بحرین با رژیم صهیونیستی، چند نکته حائز اهمیت 
اســت. نکته اول این اســت که قطعا توافق امارات 
و بحرین و حرکتی که بعضی از کشــورهای عربی 
در عادی ســازی روابط با رژیم صهیونیستی دارند، 
می تواند به ایجاد وحــدت در بین نیروهای محور 

مقاومت کمک کند.
به گزارش فارس، وی افزود: ما شــاهد بودیم 
در بین تشکل های مختلف فلسطین در هفته های 
گذشته، این اتفاق افتاد. نشستی که در لبنان، بین 
گروه های مختلف فلسطینی و مجموعه خودگردان 
تشکیل شد، نشان می دهد که گروه های فلسطینی 

متحدتر از گذشته هستند.
ایزدی تصریح کرد: در جبهه مخالفت با رژیم 
صهیونیستی، جریان هایی مانند اخوان المسلمین 
وجود دارند که در سال های گذشته، دلخوری هایی 
نسبت به ایران، بعد از وقایع و جنگ داخلی سوریه 
داشتند؛ بعضی گروه های مبارز در میان اهل سنت 
که مخالف اسرائیل هم هستند، ذهنیت منفی نسبت 

به جمهوری اسلامی ایران، در میانشان وجود داشت، 
ولی الان مشخص شده که جمهوری اسلامی ایران 
در حوزه تقابل با رژیم صهیونیستی و دفاع از مردم 
فلسطین، تنها کشوری است که هم در حوزه بیان و 

هم به صورت عملی و اجرائی کار می کند.
وی تاکید کرد: بعضی از کشورها مانند ترکیه، 
در کلام از آرمان فلســطین حمایت می کنند، ولی 
روابط خیلی گسترده ای با رژیم صهیونیستی دارند 
و آن حمایت ها، حمایت های زبانی است و در حوزه 
نظامی، اصلا ورودی ندارند. همچنین کشور قطر، 
کمک هایــی را به صورت مــادی می کند، ولی در 
حــوزه نظامی کمکی نمی کند. بــا تحولات اخیر، 
کاملا معلوم شــده که چه کشوری، عملا پایبند به 

مسئله فلسطین است.
این استاد دانشگاه یادآور شد: مسئله توافق اخیر 
امارات و بحرین با اسرائیل، به ایجاد محور مقاومت در 
سطح گسترده تر کمک می کند و انسجامی که بعد 
از جنگ داخلی ســوریه با چالش هایی مواجه شده 
بود، مجددا در حال بازیابی اســت. با اتفاقات اخیر، 
جایگاه جمهوری اسلامی در میان اهل سنت، ارتقاء 
پیدا می کند و نفاق بعضی از ســران عرب، در حال 
آشکار شدن است و از این جهت، نکته مثبت است.
ایــزدی ادامه داد: نکته بعدی این اســت که 
امارات بدلیل فروش نفت و سایر منابع انرژی، کشور 
ثروتمندی اســت. با همه بی کفایتی که حکومت 
پادشاهی امارات دارد و خساراتی که شاهزاده ها به 
منابع مالی امارات می زنند، این کشور، آنقدر منابع 
مالی دارد که جزو کشورهای ثروتمند دنیا محسوب 
می شود. به نظر می رسد اماراتی ها متوجه شده اند که 
در آینده، حمایت های صد درصدی که قبلا توسط 

دولت آمریکا صورت می گرفت، وجود نخواهد داشت؛ 
خصوصا اگر دموکرات ها، قدرت را در آمریکا در دست 
بگیرند. بدین معنی که دموکرات ها، از فعالیت های 
عربستان سعودی و امارات در حوزه سیاست خارجی، 
خیلی راضی نیستند، چون جنگی را در یمن شروع 
کردند و به پایان نرســاندند و موفق نشدند و این 
نشان می دهد شاهزاده ها در عمل، انسان های فاسد 

و ناکارآمدی هستند.
وی افزود: کشــورهایی مثل امارات، عربستان 
ســعودی و بحرین، این مطلب را متوجه شــده اند 
و به دنبال یک حامی جایگزین هســتند و باید به 
تدریج که دولت آمریکا، حمایت خودش را کم کرد 
)اگر بایدن در انتخابات پیروز شود( یک جایگزینی 
داشــته باشــند، چون اینها حکومت های وابسته 
هســتند و باید به جایی وابسته باشند. اگر آمریکا 
جایگاه خود را تغییر دهد و وابستگی به آمریکا در 
دراز مدت محقق نشود، به دنبال جلب حمایت رژیم 
صهیونیستی هستند و می خواهند یک عقبه ای، در 

رژیم صهیونیستی پیدا بکنند.
عضو هیئت علمی دانشــکده مطالعات جهان 
دانشگاه تهران درباره اینکه بعُد تجاری که در توافق 
اعلام شد، چگونه اهمیت پیدا می کند، تصریح کرد: 
زمانی که کشورهای عربی منابع مالی داشته باشند، 
شرکت های اسرائیلی و بعضا شرکت های کشورهای 
دیگر، در این منطقه حضور پیدا می کنند و بعد از 
اینکه این توافق علنی شد، روابط تجاری گسترده تر 
خواهد شد. حضور شرکت های اسرائیلی و علنی شدن 
ارتباط با اسرائیل، به ارتقاء این ارتباطات تجاری و 
زیرســاختی کمک می کند و موجب می شود که 
اسرائیلی ها بدون محدودیت، آنجا حضور پیدا کنند.

ایزدی یادآور شد: از طرف دیگر، ارتباط تجاری 
و اقتصادی، باعث گسترش ارتباطات اطلاعاتی هم 
می شــود. البته ارتباطات اطلاعاتی در گذشته هم 
وجود داشــته و ادامه پیدا می کند. ممکن اســت 
رژیم صهیونیستی بخواهد از آن کشورها، به عنوان 
پایگاهی علیه جمهوری اســلامی استفاده کند که 
جمهوری اسلامی، به طرف مقابل هشدار داده که 

این اتفاق نباید بیفتد.
وی اظهــار داشــت: با توجه بــه مطالب بالا، 
می توان درک کرد که انجام این کار در ماه های آخر 
ریاست جمهوری ترامپ، معنادار است. از یک طرف، 
شما ترامپ را دارید که دستور داده به این دولت ها 
که این کار را بکنند، مشــکلات انتخاباتی دارد، در 
نظرسنجی ها عقب است و این کشورهای عربی هم 
بر اساس دستور عمل کردند، منتها این مسئله را نیز 
در نظر می گیرند که احتمالا در آینده، حضور آمریکا 
در منطقه کمرنگ تر می شود و شاید به این نتیجه 
رسیدند، اخراج آمریکا از منطقه که یکی از اهداف 

ایران است، ممکن است محقق بشود.
عضو هیئت علمی دانشــکده مطالعات جهان 
دانشگاه تهران در بخش دیگری از سخنانش گفت: 
آقای ترامپ در نظرسنجی ها خیلی وضعیت خوبی 
ندارد و این امکان وجود دارد که رای نیاورد، کاری 
که امارات کرده، این است که سرویس خیلی بزرگی 
به ترامپ داده، چون ترامپ در حوزه سیاست خارجی 
موفقیتی نداشــته و بحث توافق بحرین و امارات با 
اسرائیل، تنها موفقیتش است و اینها امید دارند به 
لابی اسرائیل. وی افزود: آنها باید متوجه شوند که 
لابی اسرائیل قرار نیســت در دولت بایدن، وکیل 

مدافع امارات بشود.

فواد ایزدی:

توافق امارات و بحرین با صهیونیست ها به گسترش محور مقاومت کمک می کند

پیگیری شهادت سپهبد سلیمانی در دستور كار وزارت خارجه قرار دارد

فرمانده نیروی زمینی ارتش:

بیمارستان های ارتش در خط مقدم مبارزه با کرونا هستند

وزیر صنعت، معــدن و تجارت با انتقاد از 
انحصارطلبی در صنعت خودروســازی کشور  
انحصار در تولید خودرو مصیبت است  گفت: 
ولی وزارت صمت به دنبال شکســت انحصار 

خودرو است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از شیراز، علیرضا 
رزم حسینی در جلسه مجمع نمایندگان استان فارس 
بــا بیان اینکه وزارت صمــت دو برنامه اولویت دار را 
برنامه ریزی کرده اســت، اظهار داشت: تامین کالای 
اساسی در شــرایط کنونی اقتصادی و مدیریت بازار 

مهم ترین آن ها است.

وزیر صمت با بیان اینکه اگرچه تحریم فشــار 
زیادی بر کشور وارد کرده، اما این دلیل بر بی نظارتی ها 
در بازار نیست، افزود: به همین منظور نظارت ها را در 
بازار تشدید می کنیم تا هم قیمت ها متعادل شود و 

هم کمبودی احساس نشود.
وی با بیان اینکه بانک هایی که واحد های صنعتی 
را تملک کرده انــد از اداره آن عاجز مانده اند، گفت: 
اختیاراتــی به وزارت صمت داده شــده تا بانک ها را 
وادار به برگرداندن واحد های صنعتی تملک شده کند.

رزم حسینی گفت: مردم لایق استفاده از خودرو 
خوب، باکیفیت و با مصرف سوخت پایین هستند.

نماینده مردم قایــن و زیرکوه در مجلس 
شورای اســلامی از مسئولان گمرک خواست 
مانع از صادرات غیرقانونی زعفران توسط برخی 
از فعالان اقتصادی از جمله برخی از فعالان حوزه 

فولاد شوند.
ســلمان اسحاقی در نشستی با فعالان اقتصادی 

حوزه زعفران در اتاق بازرگانی مشهد گفت: در صورتی 
که گمرک مجاب شــود در سطح خرده فروشی، مانع 
از صــادرات بیش از ۵۰۰ کیلو زعفران توســط هر 
صادر کننده از کشور شود و صادرکننده تنها در صورت 
داشتن مجوز از شورای ملی یا اتحادیه صادرکنندگان 
زعفــران مجاز به صادرات بیــش از ۵۰۰ کیلو از این 

محصول باشــد می توان به حذف صادرات غیرقانونی 
کمک زیادی کرد.

این نماینده مجلس بر تعیین بخشــودگی های 
مالیاتی و گمرکی برای صادرکنندگان زعفران به منظور 
حمایت از کشــاورزان تاکید کرد و خواستار حمایت 

سازمان امور مالیاتی و گمرک در این بخش شد.

اسحاقی افزود: اگر این دو نهاد بخشی از مالیات و 
حقوق گمرکی را به صادرکنندگانی که مجوز صادرات 
از شورای ملی یا اتحادیه صادرکنندگان زعفران دارند 
ببخشــند صادرکننده نیز از محل سود حاصل از این 
بخشــودگی، زعفران را با قیمت بالاتری از کشــاورز 

خریداری خواهد کرد.

فرآورده های  تولید  طرح  نخســتین 
مشــتق از پلاســما فاکتورهــای خونی 
هشــت و 9 کشور روز پنجشنبه با دستور 
ویدئوکنفرانسی رئیس جمهوری در استان 

البرز افتتاح شد.
این طرح با دست متخصصان ایرانی و باتولید 
۱۵۰ میلیون لیتر فرآورده های خونی در ســال 

تجهیز و راه اندازی شده است.
در صورت حمایت این میزان افزایش خواهد 
یافت.  راه اندازی این کارخانه سالانه 6۰ میلیون 

یورو صرفه جویی ارزی برای کشور دارد.

اکنون ۱6۰ نفر به صورت مســتقیم در این 
کارخانه مشغول به کار شده که 7۰ درصد آنان 

جوانان متخصص کشور هستند.
فنــاوری بــه کار رفته در ایــن کارخانه از 
جدیدترین امکانات و تجهیزات روز دنیا است  که 
در حوزه پالایش پلاسما در جهان پیشرو است 
بخش عمده تجهیزات این پالایشــگاه به همت 

متخصصان داخلی تولید و تامین شده است.
متخصصان این شــرکت همچنین موفق به 
تولید آنتی بادی ضد کووید ۱9از پلاســما شده 
که نیازمند حمایت برای آزمایش بالینی است.

انتقاد وزیر صنعت از  انحصارطلبی در صنعت خودروسازینخستین طرح تولید فرآورده های پلاسما در البرز گشایش یافت

نماینده مجلس  خواستار برخورد با صادرات غیرقانونی زعفران شد


